



## NAME

**Dr. Thomas Kunze**

## TITLE

Landesbeauftragter der Konrad-Adenauer-Stiftung für die Russische Föderation

Dr. Kunze has been a part of the Konrad Adenauer Foundation Since 2002: regional representative for Central Asia based in Tashkent (2002–2005 and 2010–2019), head of the Europe / North America department at the Foundation's headquarters in Berlin (2007–2010) and head of the Representative Office in Moscow as well as country representative for the Russian Federation (2005–2007 and since 2019).

**Доктор Томас Кунце**

Доктор Кунце является сотрудником Фонда им. Конрада Аденауэра с 2002 года: Региональный уполномоченный представитель Фонда им. Конрада Аденауэра по Центральной Азии, Ташкент (2002–2005 и 2010–2019), руководитель отдела по странам Европы и Северной Америки в штаб-квартире Фонда им. Конрада Аденауэра в Берлине (2007–2010) и руководитель Представительства Фонда им. Конрада Аденауэра и уполномоченный по Российской Федерации (2005–2007 и с 2019 по наст. время).



Our Foundation named after the first Chancellor of the Federal Republic of Germany, Konrad Adenauer, is the largest political foundation in Germany and like-minded to the ruling Christian Democratic Party. Political foundations were created in the hope that they would contribute to the stabilization of young democracy in FRG. Foundations are an expression of political pluralism in Germany, building on the values of political parties close to them. Later, the German foundations have established international representations in order to strengthen the relations of Germany and the German people with other countries. Today, branches of the Konrad Adenauer Foundation are located in more than 120 countries around the world.

In Russia, the Representative Office of the Konrad Adenauer Foundation has been working in Russia for 30 years contributing to a productive dialogue between Russia and Germany in many areas. The Foundation cooperates with numerous Russian partners. These include the Supreme Courts of the Russian Federation, political parties, relevant ministries, universities, scientific institutions, and Russian Orthodox Church in the spirit of dialogue between Christian confessions as well as institutions of civil society. Together with our partners, we organize conferences, expert meetings and round tables aimed at discussing issues of mutual interest.

Among the numerous topics on international cooperation that our Foundation raises, a special place is occupied by German-Russian cooperation on digitalization issues. In a period of tectonic changes and an accelerated rate of scientific and technological progress, the positions of countries in the international arena will largely be determined by how timely the states develop digital technologies. In the next decades, artificial intelligence will increasingly be introduced into all spheres of public life – from medicine to mechanical engineering.

Germany and Russia have the necessary prerequisites to take their rightful place in the digital world. At the same time, it is important to combine the potential of both countries. In 2017, at the St. Petersburg International Economic Forum, the German-Russian initiative for the digitalization of the economy was created, designed to intensify the dialogue between Russia and Germany in the field of Industry 4.0. Large Russian and German companies have already joined the initiative. Projects within the framework of the initiative, which are also carried out with the support of the Konrad Adenauer Foundation, also have political significance. Today, it is extremely important for our countries to find new channels for cooperation and friendship, and the digitalization sphere is precisely the area where fruitful and mutually beneficial cooperation is possible and necessary.

The Konrad Adenauer Foundation actively supports efforts to build a dialogue in the field of digitalization, IT projects and artificial intelligence. Within the framework of the Russian-German Year "Economy and Sustainable Development" 2021-2022 the Foundation, together with the University of the National Technology Initiative 2035, will hold a series of events on various aspects of the digital economy. In addition, it is planned to launch the German-Russian Business Accelerator of IT Projects educational program. The program will help increase the number of high-quality digital professionals. I think that thanks to these and other projects, we will be able to contribute to long-term and mutually beneficial cooperation between our countries.

**Dr. Thomas Kunze**

*Head of the Representative Office of the Foundation, Konrad Adenauer and Commissioner for the Russian Federation*



RU

Наш Фонд, названный в честь первого канцлера Федеративной республики Германии Конрада Аденауэра, является крупнейшим политическим фондом Германии и по своему духу близким к правящей Христианско-демократической партии. Политические фонды создавались в надежде на то, что они внесут вклад в стабилизацию молодой демократии в ФРГ. Фонды являются выражением политического плюрализма в Германии, строясь на основе ценностей близких им политических партий. Позднее у немецких Фондов появились зарубежные представительства с целью укрепления отношений Германии и германского народа с другими странами. Сегодня отделения Фонда Конрада Аденауэра находятся в более 120 стран мира.

В России Представительство Фонда Конрада Аденауэра работает в России уже 30 лет, содействуя продуктивному диалогу между Россией и Германией по многим направлениям. Фонд сотрудничает с многочисленными российскими партнерами. К ним относятся Высшие Суды РФ, политические партии, профильные министерства, университеты, научные учреждения, Русская Православная Церковь в духе диалога христианских конфессий, а также институты гражданского общества. Вместе с нашими партнерами мы организуем конференции, экспертные встречи и круглые столы, направленные на обсуждение вопросов, представляющий взаимный интерес.

Среди многочисленных тем по международному сотрудничеству, которые поднимает наш Фонд, особое место занимает германо-российское сотрудничество по вопросам цифровизации. В период тектонических изменений и ускоренного темпа научно-технического прогресса позиции стран на международной арене будут во многом определяться тем, насколько своевременно государства будут развивать цифровые технологии. В следующие десятилетия искусственный интеллект будет все больше и больше внедряться во все сферы общественной жизни — от медицины до машиностроения.

Германия и Россия обладают необходимыми предпосылками для того, чтобы занять в мире цифровых технологий достойное место. При этом важно объединять потенциал обеих стран. В 2017 г. на Петербургском международном экономическом форуме была создана германо-российская инициатива по цифровизации экономики, призванная активизировать диалог между Россией и Германией в сфере «Индустрии 4.0». К инициативе уже присоединились крупные российские и германские компании. Проекты в рамках инициативы, которые проводятся в том числе и при поддержке Фонда Конрада Аденауэра, имеют также и политическое значение. Сегодня нашим странам крайне важно находить новые каналы для сотрудничества и дружбы, и сфера цифровизации как раз представляет собой ту область, где плодотворное и взаимовыгодное сотрудничество возможно и необходимо.

Фонд Конрада Аденауэра активно поддерживает усилия по выстраиванию диалога в сфере цифровизации, IT-проектов и искусственного интеллекта. В рамках российско-германского года «Экономика и устойчивое развитие» 2021–2022 гг. Фонд совместно с Университетом Национальной технологической инициативы 2035 проведет целый цикл мероприятий по разным аспектам цифровой экономики. Помимо этого, планируется запуск германо-российской образовательной программы «Бизнес акселератор IT проектов». Программа будет способствовать увеличению количества высококлассных специалистов в цифровой сфере. Думаю, что благодаря этим и другим проектам мы сможем внести вклад в долгосрочное и взаимовыгодное сотрудничество между нашими странами.

**Д-р Томас Кунце**

*Руководитель представительства Фонда им. Конрада Аденауэра и уполномоченный по Российской Федерации*